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IX ŠAUKIMO PLUNGĖS RAJONO SAVIVALDYBĖS 

TARYBA 

 

10 POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

 

2020 m. vasario 13 d. Nr. T-1 

Plungė 

 

Posėdis įvyko 2020 m. vasario 13 d., 13.00 – 15.15 val. 

Posėdžio pirmininkas – Audrius Klišonis, Savivaldybės meras. 

Posėdžio sekretorė – Jovita Šumskienė, Protokolo skyriaus vedėja. 

Posėdyje dalyvavo 24 Savivaldybės tarybos nariai. 

Posėdyje nedalyvavo Judita Stankutė, Plungės Mykolo Oginskio meno mokyklos mokytoja. 

Kviestų asmenų sąrašas pridedamas.  

 

DARBOTVARKĖ: 

1. Savivaldybės tarybos 10 posėdžio darbotvarkės tvirtinimas. 

2. Dėl Plungės rajono savivaldybės tarybos 2020 m. darbo plano patvirtinimo. 

Pranešėjas Audrius Klišonis, Savivaldybės meras. 

3. Informacijos apie 2019 metais kilusius gaisrus ir vykdytus gelbėjimo darbus Plungės 

rajono savivaldybėje bei akcijos „Kūrenkime saugiai“ apžvalgos pristatymas. 

Pranešėjas Mykolas Pronckus, Klaipėdos apskrities priešgaisrinės gelbėjimo valdybos 

Plungės priešgaisrinės gelbėjimo tarnybos viršininkas. 

4. Moksleivių profilaktiniai patikrinimai. 

Pranešėja Aistė Jakočiūnė, Plungės rajono savivaldybės visuomenės sveikatos biuro 

visuomenės sveikatos specialistė. 

5. Informacija apie Telšių regiono integruotos teritorijų vystymo programos įgyvendinimą 

2019 m. Plungės miesto tikslinėje teritorijoje. 

Pranešėja Žaneta Piepalienė, Strateginio planavimo ir investicijų skyriaus vedėja. 

6. Informacija apie Plungės rajono savivaldybės tarybos 2019 metais priimtų sprendimų 

vykdymą. 

Pranešėjas Mindaugas Kaunas, Savivaldybės administracijos direktorius. 

7. Dėl Plungės rajono savivaldybės tarybos 2018 m. gruodžio 20 d. sprendimo Nr. T1-286 

„Dėl pritarimo Savivaldybės dalyvavimui, įgyvendinant projektą „Mokinių ugdymosi pasiekimų 

gerinimas, diegiant kokybės krepšelį“ pakeitimo. 

8. Dėl sutikimo reorganizuoti biudžetines įstaigas. 

9. Dėl sporto bazių nuomos kainų ir sporto renginių starto mokesčio dydžių patvirtinimo. 

10. Dėl Plungės rajono savivaldybės Jaunimo veiklos programos lėšų skirstymo tvarkos 

aprašo patvirtinimo. 

11. Dėl Saugaus elgesio paviršinių vandens telkinių vandenyje ir ant paviršinių vandens 

telkinių ledo taisyklių patvirtinimo. 

12. Dėl Plungės rajono savivaldybės Mokslo rėmimo programos lėšų skyrimo ir naudojimo 

tvarkos aprašo ir Plungės rajono savivaldybės Mokslo rėmimo programos lėšų skirstymo komisijos 

darbo reglamento patvirtinimo. 

13. Dėl Astos Plataunienės atleidimo iš Plungės r. Šateikių pagrindinės mokyklos l. e. 

direktoriaus pareigų. 

14. Dėl pritarimo projektui „Virtualių mokymosi aplinkų diegimas Plungės rajono bendrojo 

ugdymo mokyklose“ ir lėšų skyrimui. 

15. Dėl pritarimo projektui „Naujų ugdymo modelių diegimas Plungės rajono bendrojo 

ugdymo mokyklose“ ir lėšų skyrimui. 
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Pranešėja Vida Bondauskienė, Švietimo, kultūros ir sporto komiteto pirmininkė. 

16. Dėl Plungės rajono savivaldybės tarybos 2016 m. vasario 11 d. sprendimo Nr. T1-15 

„Dėl Plungės rajono savivaldybės bendruomenės sveikatos tarybos nuostatų ir Plungės rajono 

savivaldybės visuomenės sveikatos rėmimo specialiosios programos lėšų skirstymo tvarkos aprašo 

patvirtinimo“ pakeitimo. 

17. Dėl Plungės rajono savivaldybės tarybos 2016 m. rugsėjo 29 d. sprendimo Nr. T1-249 

„Dėl Plungės rajono savivaldybės Neveiksnių asmenų būklės peržiūrėjimo komisijos sudarymo ir 

jos nuostatų patvirtinimo“ pakeitimo. 

18. Dėl Maksimalių socialinės globos paslaugų Plungės rajono savivaldybės gyventojams 

finansavimo išlaidų dydžio sąrašo patvirtinimo ir socialinių paslaugų teikimo kainų nustatymo. 

19. Dėl Plungės rajono savivaldybės 2020 metų Užimtumo didinimo programos 

patvirtinimo. 

Pranešėjas Gintaras Bagužis, Sveikatos ir socialinės apsaugos komiteto pirmininkas. 

20. Dėl daugiabučių namų šildymo ir karšto vandens sistemų priežiūros (eksploatavimo) 

maksimalių tarifų nustatymo. 

21. Dėl daugiabučių namų šildymo ir karšto vandens tiekimo sistemų priežiūros 

(eksploatavimo) fiksuotų tarifų nustatymo namams, nepasirinkusiems šildymo ir karšto vandens 

tiekimo sistemų prižiūrėtojo. 

22. Dėl Plungės rajono savivaldybės Aplinkos apsaugos rėmimo specialiosios programos 

2019 metų priemonių vykdymo ataskaitos patvirtinimo. 

23. Dėl Plungės rajono savivaldybės Aplinkos apsaugos rėmimo specialiosios programos 

2020 metų priemonių plano patvirtinimo. 

24. Dėl pritarimo projektui „Plungės rajono savivaldybėje esančių blogos būklės 

melioracijos statinių rekonstravimas“ ir lėšų skyrimo. 

25. Dėl sutikimo perimti valstybės turtą Savivaldybės nuosavybėn ir jo perdavimo Plungės 

rajono savivaldybės kultūros centrui. 

26. Dėl sutikimo perimti valstybės turtą. 

Pranešėja Daina Martišienė, Ūkio, ekologijos ir kaimo reikalų komiteto pirmininkė. 

27. Dėl Plungės rajono savivaldybės tarybos 2019 m. spalio 31 d. sprendimo Nr. T1-268 

„Dėl Maksimalaus bendrojo naudojimo objektų administravimo mokesčio tarifo apskaičiavimo 

tvarkos aprašo patvirtinimo“ pakeitimo. 

28. Dėl Plungės rajono savivaldybės mero ir mero pavaduotojo pareiginės algos koeficientų 

nustatymo. 

29. Dėl Plungės rajono savivaldybės kontrolieriaus darbo užmokesčio nustatymo. 

30. Dėl pritarimo teikti projektą „Sporto paskirties pastatų – irklavimo bazės, Plungės m., V. 

Mačernio g. 42A, rekonstravimas“ Sporto rėmimo fondo lėšoms gauti ir daliniam jo finansavimui. 

31. Dėl Savivaldybės būsto pardavimo. 

32. Dėl Plungės rajono savivaldybės tarybos 2019 m. vasario 7 d. sprendimo Nr. T1-14 „Dėl 

Plungės rajono savivaldybės švietimo paslaugas teikiančių įstaigų paslaugų kainų patvirtinimo“ 

pakeitimo. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis, Ekonomikos, finansų ir biudžeto komiteto pirmininkas. 

33. Dėl Plungės rajono savivaldybės 2020-2022 metų strateginio veiklos plano patvirtinimo. 

Pranešėja Jurgita Saldukienė, Strateginio planavimo ir investicijų skyriaus vedėjo 

pavaduotoja. 

34. Dėl Plungės rajono savivaldybės 2020 metų biudžeto patvirtinimo. 

Pranešėjas Mindaugas Kaunas, Savivaldybės administracijos direktorius. 

35. Dėl pritarimo Plungės rajono savivaldybės tarybos Kontrolės komiteto 2019 metų 

veiklos ataskaitai. 

Pranešėjas Algirdas Pečiulis, Kontrolės komiteto pirmininkas. 

36. Informacijos, klausimai, paklausimai. 

36.1. Vyriausybės atstovų įstaigos Vyriausybės atstovo Šiaulių ir Telšių apskrityse 2020 m. 

sausio 14 d. teikimas Nr. (5.5.)-TR5-8 „Dėl Plungės rajono savivaldybės tarybos veiklos 
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reglamento, patvirtinto Plungės rajono savivaldybės tarybos 2019 m. balandžio 25 d. sprendimo Nr. 

T1-74 1 punktu, pakeitimo“. 

Pranešėjas Audrius Klišonis, Savivaldybės meras. 

PAPILDOMI KLAUSIMAI: 

37. Dėl Plungės rajono savivaldybei 2020 m. Kelių priežiūros ir plėtros programos skirtų 

lėšų paskirstymo. 

38. Dėl pritarimo Plungės rajono savivaldybės kultūros srities investicijų projektų teikimui 

Valstybės investicijų programos finansavimui gauti ir lėšų skyrimo. 

39. Dėl tarybos narių delegavimo į Kandidatų į Savivaldybės valdomų įmonių valdybas 

atrankos komisiją. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis, Ekonomikos, finansų ir biudžeto komiteto pirmininkas. 

40. 2019 metais Smulkiojo ir vidutinio verslo rėmimo lėšų panaudojimo ataskaita. 

Pranešėjas Vaidotas Skierus, Smulkiojo ir vidutinio verslo rėmimo lėšų skyrimo ir 

naudojimo priežiūros komisijos pirmininkas. 

 

1. SVARSTYTA. Savivaldybės tarybos 10 posėdžio darbotvarkės tvirtinimas. 

Savivaldybės meras Audrius Klišonis pristatė posėdžio darbotvarkę. Paminėjo, kad 

darbotvarkėje yra 4 papildomi klausimai. 

Darbotvarkė patvirtinta bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Posėdžiauti pagal pateiktąją darbotvarkę.  

 

2. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės tarybos 2020 m. darbo plano patvirtinimas. 

Pranešėjas Audrius Klišonis, Savivaldybės meras, sakė, kad Savivaldybės tarybos 2020 

metų darbo planas parengtas atsižvelgiant į komitetų šių metų darbo planus. Paminėjo, kad gautas 

prašymas darbo planą papildyti dar vienu klausimu: kovo mėnesį išklausyti Žemaitijos nacionalinio 

parko direkcijos 2019 m. veiklos ataskaitos ir numatomų artimiausiu metu veiklų pristatymą. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti papildytą sprendimą (sprendimas Nr. T1-1 pridedamas). 

 

3. SVARSTYTA. Informacijos apie 2019 metais kilusius gaisrus ir vykdytus gelbėjimo 

darbus Plungės rajono savivaldybėje bei akcijos „Kūrenkime saugiai“ apžvalgos pristatymas. 

Pranešėjas Mykolas Pronckus pristatė Klaipėdos apskrities priešgaisrinės gelbėjimo 

valdybos Plungės priešgaisrinės gelbėjimo tarnybos (toliau – Plungės PGT) 2019 metų veiklos 

ataskaitą. 

Pranešimo metu pranešėjas naudojosi iš anksto parengtomis skaidrėmis (medžiaga 

pridedama). 

Adomas Zamulskis domėjosi, ar nustatoma, kas perdavė melagingus pranešimus dėl 

komandų iškvietimo ir ar taikomos baudos už tai.  

Plungės PGT viršininkas sakė, jog tokiais atvejais identifikuojamas telefono numeris, 

surenkama reikalinga informacija, surašomas tarnybinis pranešimas ir visa turima informacija 

perduodama policijai. Nustatomas kaltininkas, jam tenka atlyginti visus nuostolius.  

Asta Beierle Eigirdienė pasidomėjo situacija dėl netvarkingų dūmtraukių bei krosnių. Ji 

klausė, kokių prevencinių priemonių imamasi, kad žmonės sąmoningai pradėtų valyti dūmtraukius 

bei prisižiūrėtų krosnis.  

Mykolas Pronckus sakė, jog tarptautinė praktika, - jeigu savininkas neišvalęs dūmtraukio iki 

šildymo sezono, nebus duodamas jam leidimas kūrenti. Lietuvos praktika rodo, kad turi būti 

tvarkingi bei valomi dūmtraukiai, tačiau nėra tai reglamentuojančių dokumentų. 

Irena Taučienė kalbėjo apie kilusį gaisrą Kuliuose. Ji sakė, jog žmonės prieš nelaimę buvo 

informavę vietos ugniagesius dėl netvarkingos kaimyno krosnies, tačiau to neužteko, nes po kelių 

dienų minėtame name kilo gaisras. Tarybos narė klausė, kokių priemonių galima imtis, kad taip 

nebūtų. I. Taučienė sakė, jog ugniagesiai buvo nuvykę į vietą, išsiaiškino situaciją, bet po to viskas 

buvo palikta likimo valiai. Ji klausė, kaip suvaldyti tokią situaciją. 
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Pranešėjas apgailestavo, jog Kulių ugniagesių komanda tik pabarė žmogų, kad susitvarkytų. 

M. Pronckus pastebėjo, jog Kulių ugniagesių komanda turėjo informuoti Plungės PGT, kuri būtų 

nuvykusi į vietą, apžiūrėjusi minėtą krosnį ir, jeigu ji būtų netvarkinga, Plungės PGT būtų surašiusi 

uždraudimo eksploatuoti krosnį protokolą. Tada žmogus būtų priverstas susitvarkyti krosnį ir tik 

tada galėtų ja naudotis. Kulių ugniagesių komandos darbuotojas neturiu jokių juridinių galių, kad 

priverstų žmones reaguoti į susidariusią situaciją. 

Meras pateikė Estijos pavyzdį. Jis sakė, jog ten ruošiami kvalifikuoti kaminkrėčiai. Estijoje 

yra tokia tvarka, kad gyventojai turi kviestis atestuotą kaminkrėtį, kuris privalo išvalyti dūmtraukį 

bei krosnį. Jeigu tai yra nepadaroma, gresia baudos.  

Gintaras Bagužis klausė, ar Plungėje nėra tokių objektų, kaip Alytuje. 

Mykolas Pronckus sakė, jog žinomų Plungės PGT tokių objektų nėra, nežinomų gal ir yra. 

Vyko diskusija. 

NUSPRĘSTA. Apsiriboti išklausyta informacija. 

 

4. SVARSTYTA. Moksleivių profilaktiniai patikrinimai. 

Pranešėja Aistė Jakočiūnė, Plungės rajono savivaldybės visuomenės sveikatos biuro 

visuomenės sveikatos specialistė, pristatė Plungės rajono ikimokyklines ugdymo įstaigas lankančių 

vaikų bei bendrojo lavinimo mokyklų moksleivių profilaktinių sveikatos patikrinimų 2019-2020 m. 

m. duomenų analizę. 
Pranešimo metu pranešėja naudojosi iš anksto parengtomis skaidrėmis (medžiaga 

pridedama). 
Aistei Jakočiūnei baigus pranešimą, Savivaldybės meras sakė, jog iš pateiktos informacijos 

matyti, kad pagerėjo situacija dėl vaikų bei moksleivių dantų, t. y. sumažėjo dantų ėduonies 

problemų. Jis pastebėjo, jog tai gali būti susiję su dantų silantavimo programos įgyvendinimu. 

Gintaras Bagužis kalbėjo, jog Sveikatos ir socialinės apsaugos komiteto posėdžio metu buvo 

iškeltas klausimas dėl to, kad Plungėje gyvena storiausi vaikai, palyginti su Lietuvos vidurkiu. Jis 

klausė, ar buvo aiškintasi ši situacija. Pasak tarybos nario, jam buvo pasakyta, jog bloga buvo 

pateikta statistika. 

Aistė Jakočiūnė sakė, jog ji pranešimo metu rodė skaidrę, kurioje matėsi, kad statistiniai 

duomenys gali būti netikslūs. Ji pastebėjo, jog į sistemą gali būti suvesti netikslūs duomenys, o ką 

sistema parodo, tas ir yra perduodama. Pasak pranešėjos, kartais sveikatos pažymėjimai būna 

neteisingai užpildyti, todėl duomenys  būna netikslūs. 

Gintaras Bagužis klausė, kas pildo sveikatos pažymėjimus. 

Aistė Jakočiūnė sakė, jog sveikatos pažymėjimus pildo šeimos gydytojas. 

NUSPRĘSTA. Apsiriboti išklausyta informacija. 

 

5. SVARSTYTA. Informacija apie Telšių regiono integruotos teritorijų vystymo programos 

įgyvendinimą 2019 m. Plungės miesto tikslinėje teritorijoje.  

Pranešėja Žaneta Piepalienė, Strateginio planavimo ir investicijų skyriaus vedėja, 

informavo, jog kiekvienais metais pagal Telšių regiono integruotos teritorijų vystymo programos 

(toliau – Programa) patvirtintas gaires reikia pateikti ataskaitą teritorijos savivaldybės tarybai, 

kurioje įgyvendinama Programa, todėl labai trumpai ir glaustai pateiks informaciją, kas atlikta 2019 

metais. 

Pranešimo metu Ž. Piepalienė naudojosi iš anksto parengtomis skaidrėmis (medžiaga 

pridedama).  

Žaneta Piepalienė paminėjo, jog keletą kartų buvo daromi Programos pakeitimai. 

Akcentuota, jog iš uždavinių, kuriuose numatyta padidinti ūkinės veiklos įvairovę, išbrauktas vienas 

veiksmas – Aplinkai nekenksmingų viešojo transporto priemonių Plungės rajonui įsigijimas. 

Priežastis – nepalankios Plungėje sąlygos tokio projekto įgyvendinimui, tad 420 tūkst. eurų 

(didžioji dalis – ES lėšų) liko neįsisavinta.  

NUSPRĘSTA. Apsiriboti išklausyta informacija. 
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6. SVARSTYTA. Informacija apie Plungės rajono savivaldybės tarybos 2019 metais priimtų 

sprendimų vykdymą. 

Pranešėjas Mindaugas Kaunas, Savivaldybės administracijos direktorius, pateikė 

informaciją apie 2019 m. tarybos priimtų sprendimų vykdymą, akcentuodamas kelis aktualiausius 

sprendimus. Administracijos direktorius pasidžiaugė dar 2018-aisiais priimtu sprendimu „Dėl 

Priklausomybių mažinimo Plungės rajono savivaldybėje 2018-2025 metų programos patvirtinimo“. 

Jis paminėjo, jog 2019 m. Plungės rajono savivaldybėje 175 asmenys kreipėsi į priklausomybių 

konsultavimo kabinetą. 41 asmuo tęsia programą, 11 asmenų grįžo į darbo rinką, 26 asmenys 

nustojo vartoti, tačiau toliau lanko priklausomybių kabinetą. Nuolat organizuojami užsiėmimai, 

teikiamos konsultacijos priklausomiems asmenims ir jų šeimų nariams. „Jei ir vienas žmogus 

išsigydė – tai jau didelis pliusas“, – sakė M. Kaunas. 

Toliau pranešėjas informavo, jog  dauguma 2018 metais priimtų tarybos sprendimų yra 

įvykdyti, arba dar vykdomi, - jeigu yra tęstiniai.   

Kalbėdamas apie 2019 metais priimtus tarybos sprendimus, paminėjo 2019 m. vasario 7 d. 

priimtą sprendimą Nr. T1-31 „Dėl pritarimo Bendradarbiavimo sutarčiai”. Mindaugas Kaunas 

informavo, jog Bendradarbiavimo sutartis pasirašyta 2019-02-27. Įvykdyti Savivaldybės 

įsipareigojimai (atlikti Alsėdžių miestelio Jurgaičių gatvės geologiniai tyrimai ir priimtas tarybos 

sprendimas dėl Jurgaičių gatvės perdavimo valstybės nuosavybėn ir Automobilių kelių direkcijai 

valdyti patikėjimo teise). Administracijos direktorius pastebėjo, jog toliau vykdomos kitos 

procedūros. Tikimasi, kad greitai bus pradėti darbai. 

Toliau M. Kaunas kalbėjo apie 2019 m. birželio 27 d. priimtą sprendimą Nr. T1-160 „Dėl 

pritarimo skirti lėšų prisidėti prie įgyvendinamo projekto”. Jis sakė, jog šiuo sprendimu buvo 

numatyta skirti 75 tūkst. eurų Savivaldybės lėšų prisidėti prie planuojamo įgyvendinti projekto 

„Plungės  rajono savivaldybėje esančių blogos būklės melioracijos griovių ir jų statinių bei tilto 

rekonstravimas“ techniniam darbo projektui parengti ir darbams vykdyti. Paskelbus viešųjų pirkimų 

konkursą techniniam darbo projektui parengti, gautas vienas teikėjo pasiūlymas, viršijantis 

numatytą pirkimo kainą. Paskelbus pakartotinai, negauta nė vieno pasiūlymo. Tarybos sprendimas 

neįvykdytas, tačiau šiuo metu Žemės ūkio skyrius vėl rengia dokumentus ir teiks šiais metais 

paraišką, kad gautų finansavimą.  

Kalbėdamas apie 2019 m. liepos 25 d. priimtą sprendimą Nr. T1-186, paminėjo, jog jis 2019 

m. rugsėjo 26 d. buvo tikslinamas, t. y. išgryninti gatvių pavadinimai. 2019 m. rugsėjo 26 d. tarybos 

sprendimu Nr. T1-229 buvo pritarta Plungės rajono kaimo vietovės ribose esančių Alsėdžių mstl. 

Pušyno (PL0050), Kulių k. J. Tumo–Vaižganto (PL0360), Žemaičių Kalvarijos mstl. Sedos 

(PL1413) vietinės reikšmės gatvių su žvyro danga tvarkymui. Įgyvendinančiajai institucijai 2019 m. 

rugsėjo 30 d. pateikta paraiška, 2020 m. sausio 7 d. patikslinta paraiška, vyksta vertinimas. 

Toliau M. Kaunas kalbėjo apie 2019 m. liepos 25 d. tarybos sprendimą Nr. T1-195 „Dėl 

pritarimo projektui „Laisvalaikio ir aktyvaus poilsio zonos kūrimas ir plėtra Plateliuose“ ir lėšų 

skyrimo“. Jis sakė, jog Plungės r. Platelių universalus daugiafunkcis centras atsiėmė paraišką, kurią 

teikė projektui „Laisvalaikio ir aktyvaus poilsio zonos kūrimas ir plėtra Plateliuose“, todėl šis 

sprendimas neįvykdytas. 

Kalbėdamas apie 2019 m. liepos 25 d. priimtą sprendimą Nr. T1-198 „Dėl Plungės rajono 

savivaldybės tarybos 2018 m. lapkričio 29 d. sprendimo Nr. T1-246 „Dėl pritarimo grupinio 

gyvenimo namų asmenims su negalia veiklai Plungės rajono savivaldybėje“ pakeitimo“, M. Kaunas 

sakė, kad, atsižvelgiant į Lietuvos Respublikos socialinės apsaugos ir darbo ministerijos patikslintus 

kriterijus, šiuo sprendimu buvo patikslinti sklypai, kuriuose numatoma įkurti GGN – Mendeno g. 

2J, Plungėje, Rasytės g. 6, Plungėje, Birutės g. 6, Plungėje. Visa su projektu susijusi informacija 

pateikta investicijų projektą rengiančiai ir projektą kuruojančiai Centrinei projektų valdymo 

agentūrai. Šiuo metu laukiama CPVA sprendimo. 

Administracijos direktorius, kalbėdamas apie 2019 m. rugsėjo 26 d. priimtą sprendimą Nr. 

T1-213 „Dėl pritarimo Plungės rajono savivaldybės administracijos projektui „Vieningos suteiktų 

komunalinių paslaugų atsiskaitymo, aptarnavimo ir informavimo sistemos diegimas Plungės 

rajone“, jo finansavimo ir įtraukimo į Plungės rajono savivaldybės 2010-2020 metų plėtros 
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strateginį planą“, paminėjo, jog buvo planuota sujungti 3 bendrovių (UAB „Plungės vandenys“, 

UAB „Plungės šilumos tinklai“ ir SĮ „Plungės būstas“) sąskaitas: atsiskaitymus už suteiktas būsto 

aptarnavimo paslaugas, suvartotą šiluminę energiją, suvartotą vandenį ir surinktas nuotekas. 

Pradėjus nagrinėti visų trijų bendrovių teikiamų paslaugų procesus, siekiant savivaldybės mastu 

sujungti klientų atsiskaitymą į vieną informacinę sistemą ir vieną padalinį, paaiškėjo, kad dėl 

juridinio statuso skirtingumo, teikiamų paslaugų specifikos nebus įmanoma efektyviai įgyvendinti 

šio projekto. Šis tarybos sprendimas neįvykdytas. 

Kalbėdamas apie 2019 m. rugsėjo 26 d. priimtą sprendimą Nr. T1-214 „Dėl pritarimo 

Plungės rajono savivaldybės administracijos projektui „Salantų gatvės sutvarkymas, siekiant 

pagerinti sąlygas investicijų pritraukimui ir kurti darbo vietas Plungės mieste“ ir daliniam jo 

finansavimui“, sakė, jog sprendimas neįvykdytas. Pasak pranešėjo, Lietuvos Respublikos vidaus 

reikalų ministerijai buvo pateiktas veiksmų aprašymas dėl įtraukimo į Integruotą teritorijų vystymo 

programą. 2020-01-10 gautas raštas, kad projektas neįtrauktas į Integruotą teritorijų vystymo 

programą, nes nepakankamas finansavimas. Jeigu būtų skirtas papildomas finansavimas, projektas 

galėjo būti įvykdytas, nes jis atitiko visus reikalaujamus kriterijus. 

Toliau M. Kaunas kalbėjo apie 2019 m. spalio 31 d. tarybos sprendimą Nr. T1-264 „Dėl 

transporto priemonių stebėjimo ir duomenų perdavimo sistemų įrengimo Plungės rajono 

savivaldybės biudžetinių įstaigų valdomuose tarnybiniuose automobiliuose“. Jis informavo, jog 

sprendimas yra vykdomas, tačiau viena įstaiga, t. y.  Plungės rajono greitoji medicinos pagalba, 

griežtai atsisako diegti minėtą sistemą. Šiuo metu minėtos sistemos pirkimo procedūros sustabdytos, 

kad būtų galima išspręsti įstaigos vadovės nesutikimą dėl sistemos diegimo. „Teks kreiptis į merą 

pagalbos, nes ji pavaldi merui“, – sakė Administracijos direktorius, pridurdamas, kad dėl direktorės 

užsispyrimo negalima toliau vykdyti pirkimo procedūrų. 

Audrius Klišonis replikavo, jog teks kreiptis ne į vieną merą, o į du, nes steigėjai yra dvi 

savivaldybės. 

Mindaugas Kaunas informavo, jog gautas Rietavo savivaldybės raštas, kad jie neprieštarauja 

sistemos diegimui, tik neskiria tam finansavimo. 

Kalbėdamas apie 2019 m. spalio 31 d. priimtą sprendimą Nr. T1-274 „Dėl pritarimo UAB 

„Plungės šilumos tinklai“ techninio projekto „Plungės miesto Lentpjūvės ir V. Mačernio gatvių 

centrinio šildymo sistemų sujungimas“ parengimui ir jo daliniam apmokėjimui“, paminėjo, jog  

techninio projekto parengimo paslaugos yra nupirktos, pasirašyta sutartis. Techninis projektas pagal 

sutartis turi būti parengtas iki 2020 metų gegužės mėnesio.  

Baigdamas ataskaitos pristatymą, Administracijos direktorius paminėjo, jog kiti 2019 metais 

priimti tarybos sprendimai yra įvykdyti arba vykdomi. 

Tomas Raudys sakė, jog, kalbant apie projektą „Vieningos suteiktų komunalinių paslaugų 

atsiskaitymo, aptarnavimo ir informavimo sistemos diegimas Plungės rajone“, jo neįtikino, kad dėl 

3 įstaigų juridinio statuso skirtingumo bei jų teikiamų paslaugų specifikos neįmanoma efektyviai 

įgyvendinti šio projekto. Jis pastebėjo, kad Lietuvoje tikrai yra pavyzdžių, kur atsiskaitoma viena 

sąskaita. Paminėjo, kad ir mūsų kaimyninės savivaldybės yra įsidiegusios tokias sistemas. Tarybos 

narys paprašė smulkiau paaiškinti, gal vertėtų dar kartą Ūkio, ekologijos ir kaimo reikalų komiteto 

posėdyje aptarti, kokios yra nenugalimos priežastys projektui įgyvendinti. Pasak T. Raudžio, kiti 

rajonai sprendžia šią situaciją, o mes nesugebame. Jis klausė Administracijos direktoriaus, koks jo 

požiūris į tai. 

Savivaldybės administracijos direktorius sakė, jog gal ir pritartų, bet plačiau išdėstyti 

situaciją paprašė Žanetos Piepalienės, Strateginio planavimo ir investicijų skyriaus vedėjos. 

Žaneta Piepalienė informavo, jog vyko keletą kartų posėdžiai, kuriuose dalyvavo minėtų 

bendrovių atstovai. Buvo kalbamasi apie galimybes įdiegti šią sistemą, tačiau nuspręsta, kad šiuo 

metu tai padaryti neįmanoma.  

Audrius Klišonis pastebėjo, kadangi tarybos narys iškėlė šį klausimą, gal būtų galimybė 

detaliau šią situaciją paaiškinti kovo mėnesį minėto Komiteto posėdžio metu. Jis pasiūlė šį klausimą 

įsitraukti į Komiteto posėdžio darbotvarkę. 

Mantas Česnauskas, Savivaldybės administracijos direktoriaus pavaduotojas, sakė, jog 
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techniškai įmanoma įdiegti šią sistemą, tačiau to padaryti nebegalima pagal šio projekto 

reikalavimus. Pasak M. Česnausko, tai jau daroma pavėluotai ir nebespėjama šiuo finansavimu 

įsidiegti sistemą. Jis sakė, jeigu Savivaldybė pasiryš iš savo lėšų įgyvendinti šį projektą, galimybės 

tam bus. 

Savivaldybės meras prašė, jog Daina Martišienė, Ūkio, ekologijos ir kaimo reikalų komiteto 

pirmininkė, šio klausimo aptarimą numatytų artimiausio Komiteto posėdžio darbotvarkėje. 

Algirdas Pečiulis sakė, jog Savivaldybės taryba yra pritarusi Turto valdymo priemonių 

įgyvendinimo planui. Jis pastebėjo, jog jau dveji metai planas nevykdomas. Pasak jo, įdiegus kai 

kurias Plano priemones, žymiai būtų taupomos biudžeto lėšos. A. Pečiulis paminėjo bibliotekų 

sujungimo klausimą, Žlibinų seniūnijos perkėlimo į kitas patalpas ir pan. Jis klausė, kokios 

priežastys Savivaldybės administracijai neleidžia įgyvendinti minėto Plano  priemonių, kurioms yra 

pritarusi taryba.   

Savivaldybės administracijos direktorius klausė, apie kurį ataskaitos punktą kalbėjo A. 

Pečiulis. 

Algirdas Pečiulis sakė, jog Planas tarybos sprendimu buvo seniau patvirtintas ir šioje 

atskaitoje nėra paminėtas. 

Mindaugas Kaunas kalbėjo, jog yra dirbama, įgyvendinant Planą. Pasak jo, sudaryta 

komisija dėl kultūros įstaigų ir bibliotekų pertvarkos. Komisija nagrinėja minėtus klausimus bei 

bandys spręsti, kaip būtų galima optimizuoti įstaigų tinklą ir kur dar būtų galima sutaupyti biudžeto 

lėšas.     

Savivaldybės meras pasiūlė šį klausimą taip pat plačiau panagrinėti komitetų posėdžiuose ir 

sužinoti, kas jau yra padaryta ir pan. 

Julius Nekrašas pasidomėjo Priklausomybių mažinimo programa. Jis kalbėjo: „Jūs ten 

minėjote, kad išgydėte 20 ar kiek, ir jie nustojo vartoti. Kuri čia gydymo įstaiga išgydė pagal šią 

programą?“ 

Administracijos direktorius sakė, jog tai Visuomenės sveikatos biuras. 

Julius Nekrašas replikavo: „Gydymo įstaiga. Ar jie turi licenciją? Jūs sakėte - išgydė, 

nustojo vartoti.“ 

Mindaugas Kaunas pastebėjo, jog apie išgydymą kalbos nebuvo. Jis sakė, jog 176 asmenys 

kreipėsi į priklausomybių konsultavimo kabinetą, juos konsultavo ir  iš jų 26 asmenys nustojo 

vartoti. 

Julius Nekrašas klausė, kaip tie asmenys nustojo vartoti. 

Savivaldybės meras klausė, ar Administracijos direktorius neinicijuos vieno iš tarybos 

sprendimų pakeitimo, kur jis buvo įgaliotas UAB TRATC valdyboje balsuoti už vienus ar kitus 

skaičius. Pasak mero, valdyboje buvo priimtas kitas sprendimas. Audriaus Klišonio nuomone, būtų 

korektiška tarybai teikti įgaliojimo panaikinimą, ir kitą kartą dėl tokio įgaliojimo nebesikreipti į 

Savivaldybės tarybą, nes pats direktorius turi teisę bei atsakomybę priimti minėtus sprendimus. 

Mindaugas Kaunas sakė, jog mero pastabą suprato, ir žiūrės, ar ją galima įgyvendinti. 

Audrius Klišonis pastebėjo, jog dėl tarybos sprendimo pakeitimo yra privaloma kreiptis, nes 

direktorius neįvykdė įgaliojimo, kuris jam buvo duotas, ir neįvykdė dėl objektyvių priežasčių.  

Administracijos direktorius sakė, jog tą pačią ar kitą dieną pasikeitė įstatymas. 

Savivaldybės meras replikavo: „Tai, ką tarybos nariai ir buvo siūlę, kad nereikia daryti.“ 

Pasak jo, Administracijos direktorius turi kreiptis į Savivaldybės tarybą dėl šio sprendimo 

panaikinimo. 

Mindaugas Kaunas sakė, jog pastabą suprato ir kreipsis į Savivaldybės tarybą dėl minėto 

sprendimo pakeitimo.  

NUSPRĘSTA. Apsiriboti išklausyta informacija. 

 

7. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės tarybos 2018 m. gruodžio 20 d. sprendimo 

Nr. T1-286 „Dėl pritarimo Savivaldybės dalyvavimui, įgyvendinant projektą „Mokinių ugdymosi 

pasiekimų gerinimas, diegiant kokybės krepšelį“ pakeitimas. 

Pranešėja Vida Bondauskienė, Švietimo, kultūros ir sporto komiteto pirmininkė, sakė, jog 
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dėl Ugdymo plėtotės centro reorganizavimo Vilniuje buvo nukelta  projekto vykdymo pradžia į 

2020 metus. Ji paminėjo, kad, pasikeitus terminui, reikia priimti sprendimą, kuriuo numatoma, jog 

projekto pradžia - 2020 metai. Taip pat sprendimas papildomas 4 punktu: „4. Įpareigoti 

Administracijos direktorių, o jo nesant - Administracijos direktoriaus pavaduotoją pasirašyti su 

projekto vykdymu susijusias sutartis“. 

Vida Bondauskienė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-2 pridedamas). 

 

8. SVARSTYTA. Sutikimas reorganizuoti biudžetines įstaigas. 

Pranešėja Vida Bondauskienė pristatė sprendimo projektą ir sakė, kad 2019 metų gruodžio 

mėnesį Savivaldybės taryba pritarė Bendrojo ugdymo mokyklų tinklo pertvarkos plano 

pakeitimams. Ji paminėjo, jog pritarta, kad biudžetinė įstaiga Plungės r. Platelių universalus 

daugiafunkcis centras iki 2020 m. rugpjūčio 31 d. būtų reorganizuotas, prijungiant jį prie Plungės r. 

Platelių gimnazijos; Plungės r. Alsėdžių lopšelis – darželis būtų reorganizuotas, jį iki 2020 m. 

rugpjūčio 31 d. prijungiant prie Plungės r. Alsėdžių Stanislovo Narutavičiaus gimnazijos; Plungės r. 

Prūsalių mokykla - darželis būtų reorganizuotas, jį iki 2020 m. rugpjūčio 31 d. prijungiant prie 

Plungės vyskupo Motiejaus Valančiaus pradinės mokyklos; Plungės r. Didvyčių daugiafunkcis 

centras būtų reorganizuotas, jį iki 2020 m. rugpjūčio 31 d. prijungiant prie Plungės lopšelio – 

darželio „Vyturėlis“. Komiteto pirmininkė informavo, jog dabar tarybai teikiamas sprendimo 

projektas, kuris nustato procedūrinius veiksmus dėl sutikimo reorganizuoti biudžetines įstaigas.  

Komiteto pirmininkė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Tomas Raudys kalbėjo: „Turime  Plungės vyskupo Motiejaus Valančiaus pradinę mokyklą 

miesto centre, kuri neturi savo aptarnavimo zonos, ir prie jos prijungiama Prūsalių mokykla – 

darželis, kuri turi aiškią aptarnavimo zoną. Koks tikslas ir kokia mintis? Kodėl prijungiama prie 

šitos mokyklos, o ne, pavyzdžiui, prie arčiau esančios.“ 

Vida Bondauskienė pastebėjo, jog apie tai buvo diskutuota gruodžio mėnesį. Ji sakė, jog 

buvo atsižvelgta į tėvų bei į bendruomenės prašymą, kad būtent toks būtų prijungimas.  Gruodžio 

mėnesio tarybos posėdyje tokiam sprendimui buvo pritarta, todėl, jos nuomone, toks sprendimas ir 

yra tinkamas. 

Savivaldybės meras sakė, jog, kalbant apie aptarnavimo teritoriją, bus prašoma Švietimo, 

kultūros ir sporto skyriaus, kad minėtą klausimą patikslintų, nes  Prūsalių mokyklai – darželiui kaip 

ir nelieka aptarnavimo teritorijos. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-3 pridedamas). 

 

9. SVARSTYTA. Sporto bazių nuomos kainų ir sporto renginių starto mokesčio dydžių 

patvirtinimas. 

Pranešėja Vida Bondauskienė informavo, kad sprendimo projektas parengtas atsižvelgiant į 

gautą Plungės sporto ir rekreacijos centro prašymą leisti padidinti specializuotų dziudo patalpų 

žirgyne nuomos kainą nuo 7  iki 10 Eur už 1 val. Pasak pranešėjos, taip pat prašoma leisti Sporto ir 

rekreacijos centrui, organizuojant sportinius ir kitus renginius, sportininkų testavimą, renkamą 

starto (dalyvio) mokestį iš fizinių asmenų padidinti nuo 15 iki 30 Eur, o iš juridinių asmenų ir 

komandų - nuo 250 padidinti iki 400 Eur. Padidinus minėtus mokesčius, Centras papildomai 

surinktų apie 1 000 eurų. Lėšas panaudotų sporto inventoriui įsigyti, transporto išlaidoms padengti 

ir pan. 

Komitetas pritarė, todėl siūloma tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Savivaldybės meras paminėjo, jog jis turi informacijos, kad mokestis didinamas iš juridinių 

asmenų ir komandų - nuo 250 iki 350 Eur, o iš fizinių asmenų - nuo 15 iki 25 Eur. 

Komiteto pirmininkė sakė, jog tada ji turi pirminį variantą.  

Patikslintam sprendimui pritarta bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-4 pridedamas). 
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10. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės Jaunimo veiklos programos lėšų skirstymo 

tvarkos aprašo patvirtinimas. 

Pranešėja Vida Bondauskienė paminėjo, jog 2018 m. patvirtintas Jaunimo veiklos 

programos lėšų skirstymo tvarkos aprašas (toliau – tvarkos aprašas) buvo gana apstraktus, todėl 

jaunimo iniciatyva buvo nuspręsta šį tvarkos aprašą pakeisti. Ji sakė, jog naujame tvarkos apraše 

tiksliau įvardijamos veiklos, kurios bus finansuojamos iš šios programos, papildyta, kas gali teikti 

prašymus finansavimui gauti, apibrėžiami kriterijai, pagal kuriuos bus vertinama pateikta paraiška 

bei turės būti pridėta projekto veiklos ataskaita, ko ankstesniame tvarkos apraše nebuvo numatyta. 

Pasak pranešėjos, naujoji Jaunimo veiklos programos lėšų skirstymo tvarka bus aiškesnė tiek 

vertintojams, tiek paraiškų teikėjams. 

Komitetas pritarė, todėl siūloma tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-5 pridedamas). 

 

11. SVARSTYTA. Saugaus elgesio paviršinių vandens telkinių vandenyje ir ant paviršinių 

vandens telkinių ledo taisyklių patvirtinimo. 

Pranešėja Vida Bondauskienė paminėjo, jog Savivaldybės taryba 2017 metais buvo 

patvirtinus minėtas taisykles, tačiau dabar turi būti patvirtintos naujos taisyklės, nes išleistas naujas 

vidaus reikalų ministro įsakymas „Dėl Pavyzdinių saugaus elgesio paviršinių vandens telkinių 

vandenyje ir ant paviršinių vandens telkinių ledo taisyklių patvirtinimo“. Paminėjo, kad ankstesnėse 

taisyklėse nebuvo pateiktos rekomendacijos, kaip elgtis ant ledo. 

Komiteto pirmininkė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-6 pridedamas). 

 

12. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės Mokslo rėmimo programos lėšų skyrimo ir 

naudojimo tvarkos aprašo ir Plungės rajono savivaldybės Mokslo rėmimo programos lėšų skirstymo 

komisijos darbo reglamento patvirtinimas. 

Pranešėja Vida Bondauskienė, Švietimo, kultūros ir sporto komiteto pirmininkė, sakė, jog 

esminių pakeitimų nėra, tik pateikiamas aiškesnis lėšų skirstymas ir piniginių premijų skyrimas. 

Pasak V. Bondauskienės, iki šiol galiojusio aprašo esmė – Mokslo rėmimo programos kriterijų 

nustatymas, o šiuo aprašu norima praplėsti lėšų panaudojimo galimybes, ne tik skatinant 

piniginėmis premijomis mokinius, pasiekusius aukštų rezultatų, bet lėšų skiriant ir edukacinių 

erdvių zonų įkūrimui ar atnaujinimui, IKT plėtrai švietimo įstaigose, tradicinių renginių, skirtų 

moksleiviams, organizavimui. Komiteto pirmininkė paminėjo, jog kiekvienų metų pradžioje, 

patvirtinus Savivaldybės biudžetą, į posėdį susirinkusi Komisija nuspręs, kokiomis dalimis 

einamaisiais metais bus paskirstomos Mokslo rėmimo programos lėšos, atsižvelgiant į gautus 

asignavimus. Taip pat informavo, jog Komisijos darbo reglamentas papildytas 12 punktu: skubiais 

atvejais arba kai nėra tikslinga kviesti posėdžio, Komisijos pirmininko sprendimu Komisija gali būti 

kviečiama priimti sprendimą elektroniniu būdu.    

Komitetas pritarė, todėl siūloma tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-7 pridedamas). 

 

13. SVARSTYTA. Astos Plataunienės atleidimas iš Plungės r. Šateikių pagrindinės 

mokyklos l. e. direktoriaus pareigų. 

Pranešėja Vida Bondauskienė, pristatydama sprendimo projektą, paminėjo, jog Asta 

Plataunienė pateikė prašymą atleisti ją iš užmamų pareigų nuo 2020 m. vasario 17 d. Pranešėja 

informavo, kad sprendimo projekte numatyta išmokėti kompensaciją už 17 darbo dienų 

nepanaudotų kasmetinių atostogų ir pavesti Plungės r. Šateikių pagrindinės mokyklos direktoriaus 

pavaduotojai ugdymui Daliai Dobravalskienei nuo 2020 m. vasario 18 d. laikinai eiti Plungės r. 
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Šateikių pagrindinės mokyklos direktoriaus pareigas ir nustatyti jai 30 % jos pareiginės algos 

pastoviosios dalies dydžio priemoką per mėnesį už papildomų pareigų vykdymą. 

Komitetas pritarė, todėl siūloma tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-8 pridedamas). 

 

14. SVARSTYTA. Pritarimas projektui „Virtualių mokymosi aplinkų diegimas Plungės 

rajono bendrojo ugdymo mokyklose“ ir lėšų skyrimas. 

Pranešėja Vida Bondauskienė sakė, jog paraiškas galima pateikti iki 2020 m. vasario 24 d., 

kad būtų galimybė dalyvauti konkurse finansavimui gauti. Ji kalbėjo, jog minimalus Savivaldybės 

prisidėjimas prie projekto finansavimo - 2 proc. projekto vertės, t. y. ne mažiau  924 eurai. Pasak 

pranešėjos, numatoma didinti virtualių ugdymo aplinkų diegimą Plungės „Saulės“ gimnazijoje ir 

„Ryto“ pagrindinėje mokykloje: įsigyti ir įdiegti programinę įrangą, interaktyvius ekranus ir pan. 

Pridūrė, kad galima organizuoti mokytojų ir mokinių virtualių ugdymosi aplinkų naudojimo 

kompetencijų kėlimą.  

Komitetas pritarė, todėl siūloma tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-9  pridedamas).  

 

15. SVARSTYTA. Pritarimas projektui „Naujų ugdymo modelių diegimas Plungės rajono 

bendrojo ugdymo mokyklose“ ir lėšų skyrimas. 

Pranešėja Vida Bondauskienė, Švietimo, kultūros ir sporto komiteto pirmininkė, sakė, jog 

minimalus Savivaldybės prisidėjimas prie projekto finansavimo - ne mažiau kaip 2 proc. projekto 

vertės, t. y. ne mažiau  924 eurai. Bendra planuojama projekto vertė - apie 47 124 eurai. Ji kalbėjo, 

jog naujų bendrojo ugdymo proceso organizavimo modelių diegimas numatytas Plungės akademiko 

Adolfo Jucio ir „Babrungo“ progimnazijose. Problema, kurią pageidautina išspręsti – moksleivių 

lietuvių kalbos raštingumo didinimas. 

Komitetas pritarė, todėl siūloma tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Tomas Raudys replikavo, jog jį žavi, kad bus nauja, modernu bei virtualu, ir, kad tai siejama 

su lietuvių kalba. Jis klausė, kuo pasireiškia šitas modernumas. 

Vida Bondauskienė sakė, jog ji pati dirbdama mokykloje suvokia, jog turint kompiuterius 

multimedijas, interaktyvias lentas ir tam tinkamas programas, tikrai mokymas yra šiuolaikiškesnis. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-10 pridedamas).  

 

16. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės tarybos 2016 m. vasario 11 d. sprendimo Nr. 

T1-15 „Dėl Plungės rajono savivaldybės bendruomenės sveikatos tarybos nuostatų ir Plungės 

rajono savivaldybės visuomenės sveikatos rėmimo specialiosios programos lėšų skirstymo tvarkos 

aprašo patvirtinimo“ pakeitimas. 

Pranešėjas Gintaras Bagužis, Sveikatos ir socialinės apsaugos komiteto pirmininkas, sakė, 

jog, patvirtinus šį sprendimą, bus aiškiau apibrėžtos tinkamų finansuoti bei nefinansuojamų išlaidų 

kategorijos. 

Gintaras Bagužis siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-11 pridedamas). 

 

17. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės tarybos 2016 m. rugsėjo 29 d. sprendimo 

Nr. T1-249 „Dėl Plungės rajono savivaldybės Neveiksnių asmenų būklės peržiūrėjimo komisijos 

sudarymo ir jos nuostatų patvirtinimo“ pakeitimas. 

Pranešėjas Gintaras Bagužis informavo, jog keičiami du Neveiksnių asmenų būklės 

peržiūrėjimo komisijos nariai. 

Gintaras Bagužis siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 
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Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-12 pridedamas). 

 

18. SVARSTYTA. Maksimalių socialinės globos paslaugų Plungės rajono savivaldybės 

gyventojams finansavimo išlaidų dydžio sąrašo patvirtinimas ir socialinių paslaugų teikimo kainų 

nustatymas. 

Pranešėjas Gintaras Bagužis sakė, jog sprendimo projektu siūloma nustatyti maksimalius 

socialinės globos paslaugų finansavimo išlaidų dydžius ir socialinių paslaugų kainas vienam 

asmeniui per mėnesį. Pasak pranešėjo, paslaugos kaina didinama. 

Gintaras Bagužis siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-13 pridedamas). 

 

19. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės 2020 metų Užimtumo didinimo programos 

patvirtinimas. 

Pranešėjas Gintaras Bagužis sakė, jog visi galėjo susipažinti su Savivaldybės 2020 metų 

Užimtumo didinimo programa, ir siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-14 pridedamas). 

 

20. SVARSTYTA. Daugiabučių namų šildymo ir karšto vandens sistemų priežiūros 

(eksploatavimo) maksimalių tarifų nustatymas. 

Pranešėja Daina Martišienė, Ūkio, ekologijos ir kaimo reikalų komiteto pirmininkė, 

informavo, kad sprendimo projekto esmė yra patvirtinti daugiabučių namų šildymo ir karšto 

vandens sistemų priežiūros (eksploatavimo) maksimalius tarifus, kurie perskaičiuojami 

vadovaujantis 2019 m. spalio mėn. UAB „Sistela“ šildymo ir karšto vandens priežiūros 

atnaujintomis kainomis. Pranešėja paminėjo, jog maksimalūs tarifai nustatomi ne trumpesniam kaip 

3 metų ir ne ilgesniam kaip 5 metų laikotarpiui. 

Daina Martišienė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-15 pridedamas). 

 

21. SVARSTYTA. Daugiabučių namų šildymo ir karšto vandens tiekimo sistemų priežiūros 

(eksploatavimo) fiksuotų tarifų nustatymas namams, nepasirinkusiems šildymo ir karšto vandens 

tiekimo sistemų prižiūrėtojo. 

Pranešėja Daina Martišienė informavo, kad šiuo sprendimo projektu nustatomi fiksuoti 

tarifai namams, nepasirinkusiems šildymo ir karšto vandens tiekimo sistemų prižiūrėtojo. Komiteto 

pirmininkė paminėjo, jog numatyta taikyti fiksuotus priežiūros tarifus nuo 2020 m. kovo 1 d. 

Daugiabučių namų šildymo ir karšto vandens tiekimo sistemų prižiūrėtojas - UAB „Plungės 

šilumos tinklai“. D. Martišienė pastebėjo, jog fiksuoti tarifai bus 38 proc. mažesni nei nustatyti 

daugiabučių namų šildymo ir karšto vandens sistemų priežiūros (eksploatavimo) maksimalūs tarifai. 

Daina Martišienė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-16 pridedamas). 

 

22. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės Aplinkos apsaugos rėmimo specialiosios 

programos 2019 metų priemonių vykdymo ataskaitos patvirtinimas. 

Pranešėja Daina Martišienė, Ūkio, ekologijos ir kaimo reikalų komiteto pirmininkė, sakė, 

jog sprendimo projektu patvirtinama Plungės rajono savivaldybės Aplinkos apsaugos rėmimo 

specialiosios programos 2019 metų priemonių vykdymo ataskaita, kuri yra pridedama. 

Daina Martišienė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  
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NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-17 pridedamas). 

 

23. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės Aplinkos apsaugos rėmimo specialiosios 

programos 2020 metų priemonių plano patvirtinimas. 

Pranešėja Daina Martišienė sakė, jog sprendimo projektu patvirtinamas Plungės rajono 

savivaldybės Aplinkos apsaugos rėmimo specialiosios programos 2020 metų priemonių planas, 

kuris pridedamas. Numatomos programos lėšos  - 120,3 tūkst. eurų. 

Daina Martišienė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-18 pridedamas). 

 

24. SVARSTYTA. Pritarimas projektui „Plungės rajono savivaldybėje esančių blogos būklės 

melioracijos statinių rekonstravimas“ ir lėšų skyrimas. 

Pranešėja Daina Martišienė, Ūkio, ekologijos ir kaimo reikalų komiteto pirmininkė, 

informavo, kad sprendimo projekto esmė yra pritarti projektui ir skirti projektui įgyvendinti 20 

proc. (75 tūkst. eurų) tinkamų finansuoti projekto išlaidų iš Savivaldybės biudžeto. Bendra projekto 

vertė – 375 000,00 eurų. Gavus paramą, planuojama, kad 2020 m. bus reikalinga 26 500,00 Eur. 

Komiteto pirmininkė paminėjo, jog bus rekonstruota 16 km magistralinių melioracijos griovių ir 

juose esančių melioracijos statinių bei tiltas.  

Daina Martišienė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-19 pridedamas). 

 

25. SVARSTYTA. Sutikimas perimti valstybės turtą Savivaldybės nuosavybėn ir jo 

perdavimas Plungės rajono savivaldybės kultūros centrui. 

Pranešėja Daina Martišienė, pristatydama sprendimo projektą, sakė, jog sprendimo projektu 

Plungės rajono savivaldybės kultūros centrui perduodami tautiniai drabužiai. Perduodamo turto 

vertė – 2 300 Eur. 

Daina Martišienė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Savivaldybės meras pasidomėjo, kas yra rangės. 

Buvo pasakyta, jog tai ant galvos dedamos tautinės karūnos. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-20 pridedamas). 

 

26. SVARSTYTA. Sutikimas perimti valstybės turtą. 

Pranešėja Daina Martišienė informavo, kad sprendimo projektu yra perduodamas valstybės 

turtas valdyti, naudoti ir disponuoti patikėjimo teise valstybinei (valstybės perduotai 

savivaldybėms) funkcijai – dalyvavimui organizuojant įstatymų numatytus rinkimus ir 

referendumus.  Bendra perduodamo turto vertė – 9 643,19 Eur. Ji paminėjo, jog perduodamos 

balsavimo kabinos, balsavimo kabinos neįgaliesiems, iškabos bei balsadėžės. 

Daina Martišienė siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-21 pridedamas). 

 

27. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės tarybos 2019 m. spalio 31 d. sprendimo Nr. 

T1-268 „Dėl Maksimalaus bendrojo naudojimo objektų administravimo mokesčio tarifo 

apskaičiavimo tvarkos aprašo patvirtinimo“ pakeitimas. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis, Ekonomikos, finansų ir biudžeto komiteto pirmininkas, 

informavo, jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba nusprendžia pakeisti Savivaldybės tarybos 

2019 m. spalio 31 d. sprendimo Nr. T1-268  2 punktą ir jį išdėstyti taip: „2. Nustatyti, kad asmens, 

pretenduojančio teikti administravimo paslaugas, siūlomas administravimo tarifas ir Plungės rajono 

savivaldybės administracijos direktoriaus įsakymu paskirto administratoriaus taikomas 
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administravimo tarifas negali viršyti šio sprendimo 1 punktu patvirtinto Aprašo nustatyta tvarka 

apskaičiuoto namo maksimalaus administravimo mokesčio tarifo (be pridėtinės vertės mokesčio)“. 

Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu.  

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-22   pridedamas). 

 

Prieš svarstant 28 posėdžio darbotvarkės klausimą, Audrius Klišonis, Savivaldybės meras, ir 

jo pavaduotoja Asta Beierle Eigirdienė nusišalino nuo klausimo svarstymo bei sprendimo 

priėmimo. 

Savivaldybės meras vesti posėdį perdavė Liudui Skierui, Ekonomikos, finansų ir biudžeto 

komiteto pirmininko pavaduotojui.  

 

28. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės mero ir mero pavaduotojo pareiginės algos 

koeficientų nustatymas. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis informavo, jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba 

nusprendžia nustatyti pareiginės algos koeficientus nuo 2020 m. sausio 1 d.: Savivaldybės merui – 

18,3 bazinio dydžio, mokant priedą už ištarnautus Lietuvos valstybei metus; Savivaldybės mero 

pavaduotojui – 15,3 bazinio dydžio, mokant priedą už ištarnautus Lietuvos valstybei metus. Taip pat  

paminėjo, jog 2 punktu pripažįstamas netekusiu galios 2019 m. balandžio 11 d. sprendimas Nr. T1-

67. 

Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Tomas Raudys replikavo, jog reikėtų įvardinti sumą, kiek asmuo gaus į rankas, o ne 

„slėptis“ už bazinių dydžių ir pan. 

Mindaugas Kaunas sakė, jog Savivaldybės mero ir mero pavaduotojos atlyginimai padidės 

apie 50 eurų. 

Liudas Skierus pritarė T. Raudžio išsakytai nuomonei. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-23 pridedamas). 

 

29. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės kontrolieriaus darbo užmokesčio 

nustatymas. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis, Ekonomikos, finansų ir biudžeto komiteto pirmininkas, sakė, 

jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba nusprendžia nustatyti Plungės rajono savivaldybės 

kontrolierei Danutei Jarašiūnienei pareiginės algos koeficientą (baziniais dydžiais) – 16,5 nuo 2020 

m. vasario 1 d., mokant priedą už tarnybos stažą, kurį sudaro vienas procentas pareiginės algos už 

kiekvienus tarnybos Lietuvos valstybei metus ir kuris negali viršyti 30 procentų nustatytos 

pareiginės algos. Taip pat  paminėjo, jog 2 punktu pripažįstamas netekusiu galios 2019 m. vasario 7 

d. sprendimas Nr. T1-35.  

Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-24 pridedamas). 

 

30. SVARSTYTA. Pritarimas teikti projektą „Sporto paskirties pastatų – irklavimo bazės, 

Plungės m., V. Mačernio g. 42A, rekonstravimas“ Sporto rėmimo fondo lėšoms gauti ir dalinis jo 

finansavimas. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis informavo, jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba 

nusprendžia pritarti biudžetinės įstaigos Plungės sporto ir rekreacijos centro kartu su partneriu 

planuojamam įgyvendinti projektui „Sporto paskirties pastatų – irklavimo bazės, Plungės m., V. 

Mačernio g. 42A, rekonstravimas“. Paminėjo, jog 2 punktu nustatoma, kad projekto partnerio teises, 

rengiant ir vykdant projektą, įgyvendins Savivaldybės administracija. Pasak A. Zamulskio, 

Savivaldybės biudžete yra numatytas prisidėjimas prie šio projekto – 50 tūkst. eurų. Bendra 

planuojama projekto vertė – apie 500 000 eurų. 
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Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-25 pridedamas). 

 

31. SVARSTYTA. Savivaldybės būsto pardavimas. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis, Ekonomikos, finansų ir biudžeto komiteto pirmininkas, 

informavo, jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba nusprendžia parduoti Savivaldybės būsto 

nuomininkei M. V. Savivaldybės būstą su rūsiu, kurio bendras buto plotas – 62,70 kv. m, esantį 

Plungės r. sav. Namo statybos  metai – 1989, kaina – 39 800,00 Eur. 

Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-26 pridedamas). 

 

32. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės tarybos 2019 m. vasario 7 d. sprendimo Nr. 

T1-14 „Dėl Plungės rajono savivaldybės švietimo paslaugas teikiančių įstaigų paslaugų kainų 

patvirtinimo“ pakeitimas. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis informavo, jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba 

nusprendžia pakeisti Savivaldybės švietimo įstaigų teikiamų paslaugų sąrašo, patvirtinto 

Savivaldybės tarybos 2019 m. vasario 7 d. sprendimo Nr. T1-14 1 punktu, 9 eilutę (Eil. Nr. 9) ir 

išdėstyti ją taip: „1. M. Oginskio  meno mokykla - užmokestis už ikimokyklinio ir mokyklinio 

amžiaus vaikų ir jaunimo ugdymą mėnesiui - 15,0 eurų; užmokestis už suaugusiųjų ugdymą – 42,0 

eurai; 2. Platelių meno mokykla - užmokestis už ikimokyklinio ir mokyklinio amžiaus vaikų ir 

jaunimo ugdymą – 10,2 euro“.  

Tomas Raudys klausė, kiek suaugusiųjų ugdosi M. Oginskio  meno mokykloje. 

Gintautas Rimeikis, Švietimo, kultūros ir sporto skyriaus vedėjas, sakė, jog 9 asmenys. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-27 pridedamas). 

 

PAPILDOMI KLAUSIMAI: 

37. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybei 2020 m. Kelių priežiūros ir plėtros 

programos skirtų lėšų paskirstymas. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis sakė, jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba 

nusprendžia paskirstyti 2020 metams Kelių priežiūros ir plėtros programos Savivaldybei skirtas 

lėšas. Pasak A. Zamulskio, prie sprendimo projekto pridėtos lentelės, kuriose matyti, kaip 

paskirstytos KPPP lėšos. Taip pat paminėjo, jog sprendimo 2 punktu įgaliojamas Savivaldybės 

administracijos direktorių pasirašyti finansavimo sutartis, tvirtinti, o prireikus - pakeisti ar papildyti 

darbų ir paslaugų objektų sąrašus. Skirta suma – 1 790,50 tūkst. eurų. 

Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-28 pridedamas). 

 

38. SVARSTYTA. Pritarimas Plungės rajono savivaldybės kultūros srities investicijų 

projektų teikimui Valstybės investicijų programos finansavimui gauti ir lėšų skyrimas. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis, Ekonomikos, finansų ir biudžeto komiteto pirmininkas, 

informavo, jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba nusprendžia pritarti šių kultūros srities 

investicijų projektų teikimui Valstybės investicijų programos finansavimui gauti:  

           1. „Plungės M. Oginskio dvaro sodybos pastato – žirgyno pritaikymas visuomenės 

kultūros ir rekreacijos reikmėms (II etapas)“; 

2. „Pastato - bibliotekos (advokatų namo), esančio Laisvės al. 17, Plungės mieste, 

remontas ir pritaikymas kultūrinėms veikloms“. 

Adomas Zamuskis paminėjo, jog reikės prisidėti prie šio sprendimo 1 punkte nurodytų 

projektų įgyvendinimo 40 procentų visų tinkamų finansuoti projekto išlaidų Savivaldybės lėšomis. 
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Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-29 pridedamas). 

 

39. SVARSTYTA. Tarybos narių delegavimas į Kandidatų į Savivaldybės valdomų įmonių 

valdybas atrankos komisiją. 

Pranešėjas Adomas Zamulskis informavo, jog sprendimo projektu Savivaldybės taryba 

nusprendžia deleguoti į Kandidatų į Savivaldybės valdomų įmonių valdybas atrankos komisiją IX 

šaukimo Savivaldybės tarybos kadencijos laikotarpiui: 1. Savivaldybės tarybos narį Liudą Skierų; 2. 

Savivaldybės tarybos narę Dainą Martišienę, kuri, komisijos darbe negalint dalyvauti 1 punkte 

nurodytam tarybos nariui, jį pakeistų.    

Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-30 pridedamas). 

 

33. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės 2020-2022 metų strateginio veiklos plano 

patvirtinimas. 

Pranešėja Jurgita Saldukienė, Strateginio planavimo ir investicijų skyriaus vedėjo 

pavaduotoja, informavo, jog Savivaldybės strateginis veiklos planas (toliau – Planas)  parengtas 

vadovaujantis Strateginio planavimo metodika, patvirtinta Lietuvos Respublikos Vyriausybės 2002 

m. birželio 6 d. nutarimu Nr.827 „Dėl Strateginio planavimo metodikos patvirtinimo“. Taip pat 

paminėjo, jog Plane apibendrinami asignavimų valdytojų pateikti veiklos planai, kurių pagrindu 

parengtas 2020 m. biudžetas. Pasak pranešėjos, 2020-2022 m. Plane numatyti trys, suderinti su 

ilgalaikiais prioritetais, veiklos tikslai, planuojami įgyvendinti per artimiausius trejus metus. Šiems 

tikslams įgyvendinti suformuotos 8 programos.   

Pranešimo metu pranešėja naudojosi iš anksto parengtomis skaidrėmis (medžiaga 

pridedama). 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-31 pridedamas). 

 

34. SVARSTYTA. Plungės rajono savivaldybės 2020 metų biudžeto patvirtinimas. 

Pranešėjas Mindaugas Kaunas, Savivaldybės administracijos direktorius, sakė, jog su 

sprendimo projektu bei didelės apimties papildoma medžiaga tarybos nariai turėjo galimybę 

susipažinti, nes visa medžiaga buvo išsiuntinėta el. paštu. 

Administracijos direktorius informavo, jog Plungės rajono savivaldybės 2020 metų biudžeto 

pajamos – 42 964,8 tūkst. eurų. 2020 metais planuojama pasiskolinti 2 043,2 tūkst. eurų prisidėti  

prie vykdomų investicijų projektų finansavimo. M. Kaunas paminėjo, jog 2019 m. nepanaudotas 

biudžeto lėšų likutis – 1 182 tūkst. eurų, arba 2,5 proc. biudžeto lėšų. Didžiąją Savivaldybės 2020 

metų biudžeto pajamų dalį sudaro gyventojų pajamų mokestis – 19 038 tūkst. eurų (44 proc.). 2020 

metų biudžeto pajamų bendra apimtis, palyginti su 2019 m. metų biudžeto pajamų plano įvykdymu, 

1 639,7  tūkst. eurų didesnė. Pasak pranešėjo, Savivaldybės biudžeto pajamų padidėjimas yra 

susijęs su priimtais teisės aktais, kurie didina  gyventojų pajamų mokesčio pajamas. 

Toliau M. Kaunas paminėjo, jog dotacijos sudaro 20 163,7 tūkst. eurų, arba 43,7 proc. 

biudžeto lėšų, iš jų: 5,5 mln. eurų – ES lėšos. Ugdymo reikmėms finansuoti numatyta 9 214,5 tūkst. 

eurų,  arba  19,9 % visų biudžeto išlaidų. Tai yra 845,6 tūkst. eurų daugiau negu buvo  panaudota 

2019  metais.  Valstybinėms funkcijoms vykdyti Savivaldybei skirtos tikslinės dotacijos –  2 768,5 

tūkst. eurų. Savivaldybė 2020 m. vykdys 22 funkcijas.  

Kalbėdamas apie išlaidas, Administracijos direktorius paminėjo, jog 2020 metų išlaidos – 46 

190  tūkst. eurų. Išlaidos patvirtintos 40-ies Savivaldybės tarybos įsteigtų švietimo, kultūros, 

socialinių, sporto ir kitų biudžetinių įstaigų veiklos programoms finansuoti bei šioms įstaigoms 

išlaikyti. Pasak pranešėjo, didžioji Savivaldybės biudžeto išlaidų dalis yra asignavimai darbo 

užmokesčiui ir socialinio draudimo įmokoms. Savivaldybės 2020 metų biudžete darbo užmokesčiui 
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ir socialinio draudimo įnašams numatyti 22 800 000 eurų, tai sudaro 49 proc. biudžeto išlaidų. 

Palyginti su 2019 metų išlaidomis, lėšos atlyginimams didėja 1 900 000 eurų, arba 9 procentais. 

Didesnis darbo užmokesčio augimas numatytas socialiniams ir priešgaisrinės saugos darbuotojams. 

Mindaugas Kaunas akcentavo, jog 2020-tieji – pirmi metai, kai numatyta savivaldybes 

skatinti už sąlygų verslo plėtrai sudarymą. Tam valstybės biudžete visoms savivaldybėms numatyta 

10 mln. eurų. Plungės rajono savivaldybei skirta 231,0 tūkst. eurų. Lėšų skyrimo tikslas – 

finansiškai motyvuoti vidutinį ar mažesnį augimo potencialą turinčias savivaldybes siekti 

ekonominių rodiklių. Lėšos paskirstytos pagal darbo užmokesčio fondo augimo rodiklį. 

Savivaldybė šias lėšas planuoja panaudoti taip: 20,0 tūkst. eurų numatyta smulkiajam ir vidutiniam 

verslui (SVV) paremti, praplečiant galimybes skatinti verslą įdarbinti nepilnamečius vasaros 

atostogų metu; 15,0 tūkst. eurų  numatyta prisidėti prie smulkiojo ir vidutinio verslo subjektų 

konsultavimo pareigybės išlaikymo; 25,0 tūkst. eurų numatyta Lentpjūvės gatvės rekonstravimo 

projektui parengti; 131,0 tūkst. eurų – Pramonės prospekte įrengti takus, šaligatvius, suprojektuoti 

apšvietimą ir jį įrengti; 40,0 tūkst. eurų – prisidėti prie infrastruktūros plėtros Savivaldybės ir fizinių 

bei juridinių asmenų jungtinės veiklos pagrindu. 

Toliau Administracijos direktorius paminėjo, jog 2020 metų Savivaldybės biudžete numatyta 

lėšų ir naujoms priemonėms bei programoms finansuoti: 25,0 tūkst. eurų numatyta Plungės rajoną 

reprezentuojančioms sportininkų komandoms remti; 33,0 tūkst. eurų numatyta prisidėti prie 

Lietuvos kultūros tarybos ir kitų kultūrinių projektų; 70,0 tūkst. eurų numatyta Savivaldybės 

administracijos direktoriaus rezervui. 

Mindaugas Kaunas informavo, jog 70,0 tūkst. eurų, t. y. 17,0 tūkst. eurų daugiau nei 2019 

metais, numatyta skirti Vaikų dienos centrų programoms remti. Šiais metais veiklą pradeda Alsėdžių 

ir Stalgėnų vaikų dienos centrai. Žymiai padidėjo finansavimas kaimo seniūnijoms. Viešiesiems 

darbams organizuoti kaimo ir Plungės miesto seniūnijoms skirta 211,0 tūkst. eurų, o tai yra 71,8 

tūkst. eurų daugiau, nei 2019 metais.  

Vėliau pranešėjas sakė, jog priemonei „Vietos bendruomenių iniciatyvų skatinimas“ 

numatyta 50,0 tūkst. eurų, iš jų: 7,0 tūkst. eurų skirta Plungės rajono bendruomenių finansinei 

apskaitai tvarkyti bei  8,5 tūkst. eurų numatyta religinių bendruomenių iniciatyvoms skatinti. Pasak 

M. Kauno, žymi biudžeto išlaidų dalis – 536,0 tūkst. eurų – numatyta Savivaldybės infrastruktūros 

objektų remontui. Numatytos 25 pozicijos, kur bus atliekami darbai.  

Administracijos direktorius akcentavo, jog 2020 metais planuojama vykdyti daug projektų iš 

ES ir valstybės dotacijų (biudžete numatyta 5 700 000 eurų). Prie šių projektų bus reikalingas 

Savivaldybės prisidėjimas, todėl tam numatyta 2 743 200 eurų, iš jų:  2 043 200 eurų – skolintos 

lėšos. Paminėjo, jog didelė skolintų lėšų dalis, t. y. 872 300 eurų, numatyta universalaus sporto ir 

sveikatingumo komplekso statybai Plungės mieste. 

Irena Taučienė sakė, jog Sveikatos ir socialinės apsaugos komiteto posėdžio metu buvo 

pasiūlyta ir pritarta Sergančiųjų cukrinio diabeto klubui specialaus transporto paslaugai 

neįgaliesiems teikti padidinti 3,0 tūkst. eurų. Ji paminėjo, jog poreikis buvo 17,0 tūkst. eurų, o 

biudžete numatyta tik 14,0 tūkst. eurų. Buvo prašymas papildomai surasti 3,0 tūkst. eurų. Tarybos 

narė apgailestavo, kad skriaudžiami neįgalieji, nes kitam komitetui prašant  paremti smulkųjį ir 

vidutinį verslą 5,0 tūkst. eurų, buvo surastos lėšos. Pasak I. Taučienės, balsuodami už pateiktą 

biudžeto projektą,  remiame SVV, o skriaudžiame neįgaliuosius. Ji paminėjo, jog ji ne prieš SVV 

rėmimą, todėl siūlo, lėšas, skirtas SVV rėmimui, padalinti pusiau, t. y. 2,5 tūkst. eurų - SVV ir 2,5 

tūkst. eurų - neįgaliųjų pavėžėjimui. 

Administracijos direktorius sakė, jog minėtos lėšos SVV rėmimui – tikslinė dotacija, kurios 

negalima perskirstyti kitoms priemonėms. Pasak, M. Kauno, 2019 m. pradžioje neįgaliųjų 

pavėžėjimui buvo skirta 11,0 tūkst. eurų,  vėliau papildomai buvo skirta 3,0 tūkst. eurų, todėl per 

metus iš viso skirta 14,0 tūkst. eurų. Šiais metais orientuotasi į 2019 m. faktinę sumą, kuri ir buvo 

14,0 tūkst. eurų. 

Algirdas Pečiulis pastebėjo, jog šiais metais didėja išlaidos. Jis klausė, kodėl tolygiai 

nedidėja išlaidos programoms. Pasak tarybos nario, kai kurioms programoms finansavimas mažėjo 

net 42 proc. VšĮ Plungės rajono savivaldybės ligoninės iš trijų 2019 metais finansuotų priemonių 
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šiais metais finansuojama tik viena priemonė, tos programos finansavimas sumažėjo 29 proc. Taip 

pat žymiai mažėja Sporto projektų rėmimo programai skirtas finansavimas. A. Pečiulis akcentavo, 

jog netgi 67 proc. mažėja sporto aikštelių dangų įrengimo rėmimas. Jis sakė, jog kiekvienais metais 

buvo skiriama apie 30,0 tūkst. eurų, o šiais metais skirta tik 10,0 tūkst. eurų, nors tvarkytinų objektų 

gana nemažai. Tarybos narys klausė, kokie argumentai lėmė, kad šioms programoms skirtas daug 

mažesnis finansavimas. 

Daiva Mažeikienė, Finansų ir biudžeto skyriaus vedėja, sakė, jog programose, kuriose 

numatytas darbo užmokesčio apmokėjimas,  lėšos padidintos gana žymiai. Ji paminėjo, jog didėja 

bazinis atlyginimų dydis bei įvestas naujas darbo apmokėjimas, t. y. lėšos paskirstytos pagal darbo 

užmokesčio fondo augimo rodiklį. Vedėja akcentavo, jog komitetų posėdžiuose buvo pritarta 

tokiems skaičiams, kurie dabar yra pateikti tarybai tvirtinti. Ji sakė, jog, formuojant biudžetą, 

nebuvo atsižvelgta, kad vienodai procentaliai didėtų visos programos. Žymus lėšų padidėjimas yra 

kaimiškosioms seniūnijoms bei viešųjų darbų organizavimui. 

Tomas Raudys sakė, jog nori grįžti prie klausimo, kurį uždavė Irena Taučienė dėl  transporto 

paslaugų neįgaliesiems. Jis klausė, ar minėtos programos darbuotojams nekilo atlyginimai? 

Daiva Mažeikienė sakė, jog, skaičiuojant pajamas, Finansų ministerija numato didėjimą tik 

biudžetinių įstaigų finansavimui, o viešųjų įstaigų programų finansavimo padidėjimas yra tik kitų 

programų sąskaita. 

Nesant bendro sutarimo dėl sprendimo priėmimo, buvo balsuojama. Balsuota už pateiktąjį 

sprendimo projektą. Balsavimo rezultatai: už – 16, prieš – 1, susilaikė – 6, nebalsavo – 0, dalyvavo 

– 23.  
NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-32 pridedamas). 

 

35. SVARSTYTA. Pritarimas Plungės rajono savivaldybės tarybos Kontrolės komiteto 2019 

metų veiklos ataskaitai. 

Pranešėjas Algirdas Pečiulis, Kontrolės komiteto pirmininkas, informavo, jog Komitetas 

rinkosi į 6 posėdžius. Pradžioje metų dirbo ankstesnės kadencijos Komiteto nariai. Komitetui 

vadovavo Asta Beierle Eigirdienė. Įvyko 2 Komiteto posėdžiai, kurių metu buvo nagrinėjamas 

Žemaičių dailės muziejaus pateiktos paraiškos finansavimui gauti tinkamumas. Naujos kadencijos 

Kontrolės komiteto posėdžiuose apsvarstyta 11 klausimų. Viename iš Komiteto posėdžių 

Savivaldybės tarybos pavedimu buvo nagrinėjamas atvejis dėl Kulių kultūros centro pastato stogo 

rekonstrukcijos darbų - padaryta, ar nepadaryta Savivaldybei žala.  Priimta išvada buvo pateikta 

Savivaldybės tarybai. A. Pečiulis paminėjo, jog gruodžio mėnesį vykusiame Komiteto posėdyje 

Savivaldybės Kontrolės ir audito tarnyba pristatė transporto priemonių (lengvųjų automobilių) 

panaudojimo tvarką; ribotos apimties tikrinimo dėl pastato, esančio Liepgirių g. 27, Narvaišių k., 

administravimo ataskaitą. Baigdamas Kontrolės komiteto 2019 metų veiklos ataskaitos pristatymą, 

pirmininkas sakė, jog Komitetas per 2019 metus svarstė nemažai procedūrinių klausimų.  

Komiteto pirmininkas siūlė tarybai pritarti pateiktam sprendimo projektui. 

Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 

NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą (sprendimas Nr. T1-33 pridedamas). 

 

40. SVARSTYTA. 2019 metais Smulkiojo ir vidutinio verslo rėmimo lėšų panaudojimo 

ataskaita. 

Pranešėjas Vaidotas Skierus, Smulkiojo ir vidutinio verslo rėmimo lėšų skyrimo ir 

naudojimo priežiūros komisijos pirmininkas, informavo, jog dėl techninių kliūčių tarybos nariai 

nėra gavę šios ataskaitos, tačiau po tarybos posėdžio ši informacija visiems bus išsiųsta. Jis sakė, 

jog Komisiją sudaryta iš 7 narių, iš jų: 3 - Savivaldybės tarybos nariai, 2 -  Administracijos 

darbuotojai bei 2 - SVV atstovai.  Smulkiojo ir vidutinio verslo rėmimo programai (toliau – 

programa) 2019 metais buvo skirta 30,0 tūkst. eurų. 2019 metais buvo paskelbti 4 kvietimai teikti 

paraiškas finansavimui gauti. Buvo gautos 37 paraiškos, iš jų: 30 paraiškų patenkinta ir skirtas 

finansavimas, likusios - nefinansuotos. Nepanaudota lėšų – 5,2 tūkst. eurų. Komisijos pirmininkas 

akcentavo, jog metų eigoje iškilo poreikis koreguoti finansavimo aprašą, tuo labiau, kad šiais metais 
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keičiasi finansavimo modulis. Jis paminėjo, jog 2020 m. dalis lėšų bus panaudota etatui įsteigti 

įmonių konsultavimui. Pasak pranešėjo, etato įsteigimas turėtų pagelbėti SVV įmonėms, jas 

konsultuojant, nes joms tikrai sudėtinga parengti paraiškas finansavimui gauti ir pan. 

Meras replikavo, jog sunku užduoti klausimus, jeigu nesi matęs ataskaitos. 

Marijus Kaktys pasidomėjo, ar iš šios programos gali gauti finansavimą grįžę iš užsienio 

asmenys. Jis paminėjo, jog norisi tokiems asmenims pagelbėti. Dalis rajonų atidžiai seka šią 

imigracijos situaciją ir padeda ar paremia grįžusiuosius.      

Vaidotas Skierus sakė, jog iš šios programos galima gauti finansavimą, steigiant naujas 

įmones, t. y. skiriamas finansavimas dokumentų tvarkymui.  

Tomas Raudys replikavo: „Koks šito pristatymo tikslas?“ 

Savivaldybės meras sakė, jog pagal Komisijos nuostatus, ataskaita turi būti pateikta tarybai. 

Tomas Raudys  klausė, tai kur yra ataskaita. Jis pasiūlė šią ataskaitą pateikti kovo mėnesio 

tarybos posėdyje. Pasak T. Raudžio, tada visi turės medžiagą, o dabar reikia tikėti pasakytu žodžiu.  

Audrius Klišonis sakė, jog tarybos nario pastaba yra verta dėmesio. Meras pasiūlė šį 

klausimą atidėti ir jį pristatyti kovo mėnesį įvyksiančiame Savivaldybės tarybos posėdyje.  

NUTARTA. 2019 metais Smulkiojo ir vidutinio verslo rėmimo lėšų panaudojimo ataskaitą 

pristatyti kovo mėnesį įvyksiančiame Savivaldybės tarybos posėdyje. 

 

36. Informacijos, klausimai, paklausimai. 

36.1. Vyriausybės atstovų įstaigos Vyriausybės atstovo Šiaulių ir Telšių apskrityse 2020 m. 

sausio 14 d. teikimas Nr. (5.5.)-TR5-8 „Dėl Plungės rajono savivaldybės tarybos veiklos 

reglamento, patvirtinto Plungės rajono savivaldybės tarybos 2019 m. balandžio 25 d. sprendimo Nr. 

T1-74 1 punktu, pakeitimo“. 

Pranešėjas Audrius Klišonis, Savivaldybės meras informavo, jog yra gavęs Vyriausybės 

atstovo Šiaulių ir Telšių apskrityse, kurį pavaduoja Vyriausybės atstovė Klaipėdos ir Tauragės 

apskrityse, laikinai einanti Vyriausybės atstovo Šiaulių ir Telšių apskrityse pareigas, Daiva Kerekeš, 

teikimą. Meras paminėjo, jog teikime yra nurodytos pastabos dėl Savivaldybės tarybos veiklos 

reglamento. Jis sakė, jog yra prievolė tarybos narius supažindinti su teikimu. Pasak pranešėjo, 

Savivaldybės tarybos veiklos reglamento keitimo komisija turi susirinkti ir peržiūrėti pastabas, 

kurios pateiktos teikime, o vėliau pateikti komitetams pakeitimus ir sprendimo projektą teikti 

tarybai. 

 

Česlovas Kerpauskas klausė, kaip į TRATC-o Eksploatacijos skyriaus vedėjo pareigas buvo 

paskirtas žmogus be konkurso. 

Mindaugas Kaunas, Savivaldybės administracijos direktorius, sakė, jog jis negali atsakyti į 

šį klausimą, nes ne Savivaldybės administracija paskiria, o pats TRATC-as  į pareigas skiria žmogų. 

Direktorius paminėjo, jog paskutinį katrą, t. y. gruodžio mėnesį, susirinkusi TRATC-o valdyba 

minėto klausimo tikrai nenagrinėjo.  

Savivaldybės meras replikavo, jog į Savivaldybės įsteigtą įstaigą galima ateiti be konkurso. 

Mindaugas Kaunas sakė, jog ne Savivaldybės administracija priima į  pareigas, pati uždaroji 

akcinė bendrovė renkasi darbuotojus. Valdyba skiria tik įmonės vadovą.  

Audrius Klišonis kalbėjo: „Savivaldybių steigtame „uabe“  vien tik savivaldybės yra 

steigėjai. Jei į atsakingas skyriaus vedėjo pareigas priimama be konkurso, kaip į tai žiūri valdyba?“ 

Savivaldybės administracijos direktorius sakė, jog valdyba sudaryta iš keturių savivaldybių 

atstovų. Jis paminėjo, jog apie šią situaciją bus galima kalbėti kitame valdybos posėdyje.  

Savivaldybės meras sakė, jog informaciją šiuo klausimu būtina pateikti kitame tarybos 

posėdyje. 

 

Algirdas Pečiulis pastebėjo, jog buvo siųstas raštiškas paklausimas ir laukiama iš 

Administracijos direktoriaus atsakymo. 

Savivaldybės administracijos direktorius informavo, jog vasario 11 d. gautas Liberalų 

sąjūdžio frakcijos  raštiškas paklausimas dėl UAB „Plungės autobusų parkas“ kai kurių klausimų. 
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M. Kaunas sakė, jog ką būtų galima atsakyti į paklausimą, aptarta su Juridinio ir personalo 

administravimo skyriaus vedėju. Vienas iš klausimų, pateiktų rašte, yra dėl UAB „Plungės autobusų 

parkas“ valdybos protokolų ir skaitmeninių įrašų pateikimo tarybos nariams. Vadovaujantis 

Kandidatų į valstybės ar savivaldybės įmonės, valstybės ar savivaldybės valdomos bendrovės ar jos 

dukterinės bendrovės kolegialų priežiūros ar valdymo organą atrankos aprašo 48 punktu, protokolai 

ir skaitmeniniai įrašai tretiesiems asmenims neteikiami dėl asmens saugumo duomenų atskleidimo. 

Pasak direktoriaus, bus galima dar padiskutuoti ir gal raštu pateikti atsakymą į paklausimą. 

Mindaugas Kaunas kalbėjo: „Ar mes turime pateikti taip viešai protokolo išrašus, tai nežinau ir 

labai abejoju“. 

Algirdas Pečiulis pastebėjo, jog paklausime buvo ir daugiau klausimų. 

Mindaugas Kaunas sakė, jog taip yra. Jis paminėjo, jog buvo daug klausimų apie 

Savivaldybės administracijos direktoriaus  įsakymus, kuriuose yra tam tikri sprendimai. Pasak 

direktoriaus,  tarybos narai visada su įsakymais gali susipažinti ir juos pasižiūrėti DVS „Kontora“. 

Visi tarybos nariai turi galimybę prisijungti prie minėtos sistemos. Jeigu bus poreikis, kopijos bus 

pateiktos raštu.   

Tomas Raudys kalbėjo: „Kokį mes čia dabar žaidžiame žaidimą. Paklausime minimas tik 

vienas vienintelis įsakymas, o ne kažkokia masė įsakymų. Iš esmės klausimai yra suformuluoti apie 

vėl gi deklaruojamą viešumą, apie nepriklausomų valdybų formavimą, jų atlygių dydį ir t. t. Tai 

nėra informacija, kurią saugo Asmens duomenų apsaugos įstatymas.“  

Mindaugas Kaunas pastebėjo, jog, kaip jis ir minėjo, su  įsakymais, kurie yra Savivaldybės 

administracijos direktoriaus pasirašyti, visi tarybos nariai gali  susipažinti DVS „Kontora“. Jeigu 

yra noras, kad būtų pateiktos kopijos, tai bus galima padaryti. 

Tomas Raudys replikavo, jog jį apėmė dvejopas jausmas: „Tai jūs norite pasakyti, kad jūs 

neatsakysite į šį paklausimą, ir mums reikia eiti į sistemą.“ 

Mindaugas Kaunas sakė, jog taip, ir nori pasitikslinti, ar reikia čia kiekvieną įsakymą 

pateikti, jeigu tarybos nariai neprisijungia prie DVS. Jis paminėjo, jog įsakymų kopijas gali pateikti.  

Tomas Raudys kalbėjo: „Tai jau ir išsiaiškinime, jog į paklausimą atsakymas bus pateiktas 

raštu“. 

Savivaldybės administracijos direktoriaus sakė, jog, kiek įmanoma, tiek bus pateikta. 

 

 

Posėdžio pirmininkas                                                                                   Audrius Klišonis 

 

 

Posėdžio sekretorė                                                                                   Jovita Šumskienė 

 

 

 


